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REVISTA PRESEI 

Cuprins:  

• Guvernul si-a pus in cap sindicatele din sanatate: Domnule 'general Citu', vei reusi sa-ti 

injumatatesti singura 'armata' care lupta cu pandemia 

• Acordul cadru al partenerilor sociali europeni privind digitalizarea, seminar organizat 

marti de BNS 

• Sindicalistii CNAIR scot MIZERIA de sub pres: ABUZURI cu iz politic, peste o mie 

de angajati au dat compania in judecata 

• Piata Victoriei va fi miercuri plina de tiruri: transportatorii protesteaza din cauza 

diurnelor. Situatia putea fi usor evitata daca Guvernul rezolva problema 

• O institutie a platit peste 1,2 milioane de lei in urma proceselor cu un sindicat. 

Oamenii au acuzat nerespectarea contractului de munca 

• Premierul Florin Citu participa la Consiliul Tripartit, unde este asteptata o decizie 

privind cresterea salariului minim 

• Comisia Europeana a aprobat Planul National de Redresare si Rezilienta al 

Romaniei in valoare de 29,2 miliarde euro / Cum se impart banii 

• Ministerul Investitiilor si Proiectelor Europene: PNRR a primit un singur 

calificativ B pentru capitolul de 'costing' 

• Marti - prima sedinta de BEx PNL in noua componenta; ar urma sa se discute 

despre sefia Camerei 

• Adrian Oros isi va depune marti demisia din functia de ministru al Agriculturii 

• CCR discuta sesizarea premierului privind motiunea de cenzura 

• Deficit bugetar de 3,35% la 8 luni. Efectul de baza si recuperarea taxelor amanate 

din 2020 il face mai mic 
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• Motivele scumpirilor din energie vor fi analizate la nivel european, a anuntat, la 

Bucuresti, Ursula von der Leyen. Ministrul Virgil Popescu, explicatii in Parlament 

• Ministrul Energiei: Vom deschide mina de uraniu de la Tulghes-Grinties pentru a 

avea in continuare combustibil nuclear propriu 

• Pensionarea la 70 de ani a trecut de Senat 

• ORDIN pentru DNA de la Comisia Europeana, riscam sa ratam banii: Rata de 

ocupare a procurorilor din DNA de minimum 85% in 2023 

• Ministrul Educatiei: Pentru cele 8.652 de functii vacante de directori au fost 

depuse 9.221 de dosare 

• Reminder: Firmele pot depune pana vineri declaratia privind beneficiarul real. 

Companiile risca o amenda de pana la 10.000 de lei daca nu respecta termenul 

• Ghid pentru asiguratii City Insurance. Tot ce trebuie sa stie soferii despre plata 

daunelor, recuperarea asigurarii si alte situatii 

• Dezbaterea "Economie post-pandemie", organizata marti de MAE si Institutul 

European din Romania 

• Sefii Politiei si DSP, chemati in Parlament sa dea explicatii cu privire la legalitatea 

congresului PNL 

• Incepe imunizarea populatiei cu a treia doza de vaccin anti-COVID 

• Romania e codasa UE la vaccinare, presedintele Iohannis anunta ca se va intalni 

cu premierul Citu pentru ”reevaluarea campaniei de vaccinare” 

• Pasaport pentru intrarea in Marea Britanie de la 1 octombrie/ Cartea de 

identitate nu mai este suficienta 
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• Guvernul și-a pus în cap sindicatele din sănătate: Domnule 'general 

Cîțu', vei reuși să-ți înjumătățești singura 'armată' care luptă cu 

pandemia 

 
Federația Sanitas a reacționat luni seara, după ce Ministerul Sănătății a publicat proiectul 

care prevede obligativitatea certificatului digital al UE privind COVID-19 pentru 

personalul medical: Ați mai văzut vreodată un general care, în plin război, își 

înjumătățește armata? 

 

„În plin război epidemiologic, cu localități care intră sub cod roșu de Covid de la zi la zi, 

guvernul Cîțu lansează proiectul de lege care obligă personalul angajat în unitățile 

sanitare publice și private, sub amenințarea cu suspendarea și apoi desfacerea 

contractului de muncă, să facă dovada: fie a vaccinării anti-COVID; fie a trecerii prin 

boală în ultimele șase luni; fie a unui rezultat negativ certificat al unui test RT-PCR / 

antigen rapid, costurile testării fiind suportate de angajați”, au transmis luni seara 

reprezentanții Sanitas. 

 

Conform acestora, după o lună de la publicarea în Monitorul Oficial a legii, „probabil că 

aproape jumătate dintre angajații din sănătate (oameni care țin să le fie respectat 

dreptul constituțional de decizie asupra propriei persoane) vor avea contractul de 

muncă desfăcut”. 

 

„Cu alte cuvinte, domnule 'general Cîțu', vei reuși să-ți înjumătățești singura 'armată' 

care luptă cu pandemia, exact în perioada de vârf a valului 4! Când știi că ATI-urile sunt 

pline! Când știi că nu ai personal medical suficient iar cel existent este hăituit deja de un 

an și jumătate de criză sanitară! Când rata de infectare crește vertiginos de la o zi la alta! 

Când ești conștient că partidul tău, aflat la guvernare (partid la care ți-ai dorit din 

răsputeri să fii ales președinte), tocmai a desfășurat un congres cu 5000 de oameni 

prezenți sub același acoperiș, sfidând orice lege și orice bun-simț”, mai spun sindicaliștii 

din Sănăate. 

 

Aceștia se întreabă cum poate un guvern liberal să gândească o astfel de măsură „în cel 

mai prost context cu putință” și oferă trei variante de răspuns: 

„1. Dintr-o totală lipsă de gândire strategică. 

2. Dintr-o totală lipsă de considerație pentru eforturile și sacrificiile celor care lucrează în 

sistemul sanitar! 

3. Dintr-un interes care nu are nimic de-a face nici cu logica unei conduceri raționale, 

nici cu nevoile și drepturile cetățenilor acestei țări!” 
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Sanitas anunță că va folosi în perioada următoare toate pârghiile legale posibile pentru 

a împiedica adoptarea acestui proiect de lege. 

 

Certificatul digital al UE privind COVID-19 va fi obligatoriu pentru personalul medical, 

conform propunerii Ministerului Sănătății. 

 

Potrivit documentului, personalul din cadrul unităților sanitare cu paturi publice și 

private au obligația să prezinte un certificat digital al UE privind COVID-19, în vederea 

desfășurării activității. Măsurile se aplică și în unitățile din cadrul Inspectoratului General 

pentru Situaţii de Urgenţă și în cadrul unităților subordonate, în cadrul Inspectoratului 

General de Aviație al Ministerului Afacerilor Interne și în cadrul unităților subordonate, 

precum și în cadrul laboratoarelor de analize medicale, a precizat Ministerul Sănătății. 

 

„Vrem să promovăm actul normativ în regim de urgență. Aceste măsuri sunt necesare în 

contextul epidemiologic actual, cu o creștere importantă a numărului de cazuri, când 

trebuie asigurată siguranța pacienților, dar și a personalului medical. Sistemul medical, 

prin excelență, se bazează pe știință, inovație și tehnologie, în care un loc important în 

dețin vaccinurile”, a declarat Cseke Attila, ministrul Sănătății. 

 
(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 

 

• Acordul cadru al partenerilor sociali europeni privind digitalizarea, 

seminar organizat marţi de BNS 
 

Blocul Naţional Sindical (BNS) organizează marţi seminarul "Acordul cadru al 

partenerilor sociali europeni privind digitalizarea şi perspectivele sale de dialog social la 

nivel naţional", în cadrul proiectului cu finanţare europeană WorkTransitionCEE. 

 

Evenimentul este destinat partenerilor sociali, având alături reprezentanţi ai Ministerului 

Muncii şi Protecţiei Sociale, Agenţiei Naţionale a Funcţionarilor Publici, Inspecţia Muncii, 

Agenţiei Naţionale pentru Ocuparea Forţei de Muncă, ai Centrului Naţional pentru 

Dezvoltarea Învăţământului Profesional şi Tehnic etc. 
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Perspectivele cadrului de dialog social European şi naţional, rezultatele acestuia, dar şi 

viitorul muncii în era digitală vor fi reflectate in luările de cuvânt ale lui Steven Cornelis 

Van Groningen, preşedintele Confederaţiei Patronale Concordia şi ale lui Dumitru Costin, 

preşedintele Blocului Naţional Sindical, precum şi în cele ale reprezentanţilor 

autorităţilor publice prezente, în prima parte a întâlnirii. 
 

(Sursa: Agerpres)  

 

• Sindicaliștii CNAIR scot MIZERIA de sub preș: ABUZURI cu iz politic, 

peste o mie de angajați au dat compania în judecată 

Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere a plătit peste 1.280.000 de 

lei (peste 260.000 de euro) cheltuieli de judecată, în ultimii 10 ani, în urma proceselor 

pierdute cu Sindicatul Drumarilor ”Elie Radu”, ca urmare a nerespectării contractelor 

colective de muncă, susţin sindicaliştii, conform News.ro. 

”Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere a plătit peste 1.280.000 de 

lei (peste 260.000 de euro) cheltuieli de judecată, în ultimii 10 ani, în urma proceselor 

pierdute cu Sindicatul Drumarilor ”Elie Radu” care a reprezentat circa 1.500 de angajaţi, 

nemulţumiţi de nerespectarea contractelor colective de muncă. Conducerea companiei 

de drumuri a avut, în mai multe rânduri, un management defectuos şi nu a respectat 

prevederile contractelor colective de muncă şi, din această cauză, angajaţii au fost 

nevoiţi să îşi caute dreptatea în instanţele de judecată. În ultimii 10 ani peste 2.000 de 

membri de sindicat au solicitat asistenţă juridică, iar în urma acestora au fost deschise 

peste 1.450 de procese în instanţă (în celelalte cazuri, nemulţumirile au fost soluţionate 

pe cale amiabilă)”, anunţă Sindicatul drumarilor. 

Ei afirmă că celor 1,2 milioane de lei cheltuieli de judecată li se adaugă drepturile 

salariale. 

”Mai mult decât atât, au fost situaţii în care, în urma concedierii unui angajat, pe 

perioada procesului, pe acel post, a fost încadrat un alt salariat. După finalizarea acţiunii 

în instanţă, completul de judecată a hotărât reîncadrarea angajatului concediat şi plata 

tuturor drepturilor salariale. Astfel, incluzând banii daţi retroactiv, sunt plătite două 

persoane şi se cheltuie dublu din fondul de salarii.  
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Sunt cazuri în care cu bună ştiinţă, dar rea credinţă, este concediat ilegal un salariat 

incomod. De multe ori incomoditatea este dată de o anumită apartenenţa politică. După 

ce se pierde procesul de către companie, această ”procedură” necurată se reia, iar 

salariatul incomod este din nou concediat. Fondul de salarii este sărăcit şi nu mai sunt 

bani nici măcar pentru majorarea salariilor, în raport cu inflaţia”, susţin reprezentanţii 

sindicatului. 

Ei reclamă că această situaţie este înregistrată şi pentru că niciun director nu răspunde 

personal, din punct de vedere patrimonial, iar banii sunt plătiţi din fondurile de la buget 

de stat.  

(Sursa: news.ro) 

 

• Piața Victoriei va fi miercuri plină de tiruri: transportatorii 

protestează din cauza diurnelor. Situația putea fi ușor evitată dacă 

Guvernul rezolva problema 

Transportatorii vor veni cu tirurile miercuri în Piața Victoriei pentru a protesta, între 9:00 

– 15:00 din cauza abuzurilor ANAF pe tema diurnelor acestora. Practic, Fiscul a 

reîncadrat diurna acestora și a început să se uite pe ultimii 5 ani. Așa că a început să 

emită decizii de impunere, ceea ce n-ar fi trebuit să se întâmple. Camera Consultanților 

Fiscali a menționat că este un abuz, funcționarii din Ministerul Finanțelor știu că situația 

nu este normală, Dan Vîlceanu se face că înțelege problema, dar mai departe 

transportatorii nu sunt ascultați de Guvern. 

Proiectul de lege cu care se lăuda ministrul Finanțelor, Dan Vîlceanu, (draftul despre care 

a scris și HotNews.ro - momentan e pe surse, nu pe site-ul Senatului, unde trebuia să se 

afle deja) trebuia să fie publicat oficial când începea sesiunea parlamentară, conform 

spuselor sale. Acest lucru bineînțeles că nu s-a întâmplat până astăzi. 

Situația putea fi rezolvată mult mai ușor printr-o OUG, deoarece unele firme intră în 

faliment, sumele cerute de ANAF fiind prea mari. 
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Pur și simplu, pare că Guvernului nu-i pasă de ceea ce se întâmplă. Astfel, în ritmul 

acesta vom rămâne fără sectorul transporturilor. Unii poate vor decide să plece și să se 

înregistreze în alte țări. Putem ajunge în situația să ne folosim de transportatori străini, 

iar tarifele vor fi mai mari. Le vom simți, în final, pe rafturile de la magazine. 

CCF: Acțiunile de control fiscal – abuzive 

Camera Consultanților Fiscali a transmis o scrisoare către Dan Vîlceanu, ministrul 

Finanțelor, și Camera Deputaților în speranța rezolvării problemei despre care și 

HotNews.ro a scris în ultima perioadă. Documentul este semnat de Dan Manolescu, 

președintele Camerei Consultanților Fiscali. 

“Apreciem abuzive acțiunile de control fiscal derulate la societăți importante din 

România prestatoare de servicii de transport internațional de bunuri, în care s-a apreciat 

că acești angajați nu ar avea dreptul să primească indemnizații parțial neimpozabile 

întrucât ei nu își schimbă temporar locul muncii, neavând un loc fix de activitate, în 

condițiile în care art. 9 din Legea 16/2017 precizează în mod expres ca aceștia 

beneficiază de indemnizația de delegare prevăzută de art. 44 alin. 2 din Codul muncii”, 

spune Camera Consultanților Fiscali. 

Conform Uniunii Transportatorilor din România, chiar și în cadrul controalelor derulate 

în ultimul an sumele acordate au fost reclasificate drept venituri de natură salarială, 

subiect al impozitul pe venit și contribuțiilor sociale obligatorii indiferent de suma zilnică 

acordată (nu s-a considerat aplicabil plafonul neimpozabil). 

• Înțelegem totodată că operatorilor economici controlați li s-au impus sarcini fiscale 

suplimentare de până la nivelul cifrei de afaceri anuale (materialitatea sumelor s-a 

datorat faptului că perioada controlată a fost de până la 5 ani). 

Autoritățile implicate sunt lipsite de transparență și confuze, conform documentului. 

Astfel, spune CCF, deși în cadrul acțiunilor de control fiscal se fac reîncadrări ale 

indemnizațiilor, interpretând speculativ și abuziv tocmai legislația muncii, asupra căreia 

în documente oficiale afirmă că nu ar avea dreptul să se exprime, autoritățile fiscale nu 

își asumă în mod public o opinie și nu trasează un set de instrucțiuni, ghiduri, principii 

de bune practici pe care angajatorii români să le poată avea în vedere la stabilirea 

tratamentului fiscal al indemnizațiilor acordate. 
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• Starea de incertitudine, lipsa de transparență și confuzie în rândul autorităților 

implicate se menține și este dovedită de ineficacitatea dialogului acestor autorități cu 

transportatorii organizat în cadrul grupului de lucru comun constituit în acest an, de 

corespondența formală cu aceste instituții precum și de acțiunile de control cu abordări 

neunitare la nivel național organizate de ANAF cu această tematică. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• O instituție a plătit peste 1,2 milioane de lei în urma proceselor cu un 

sindicat. Oamenii au acuzat nerespectarea contractului de muncă 

O instituție a plătit peste 1,2 milioane de lei în urma proceselor cu un sindicat. Oamenii 

au acuzat nerespectarea contractului de muncă 

O companie de stat a plătit peste 1.280.000 de lei (peste 260.000 de euro) cheltuieli de 

judecată, în ultimii 10 ani, în urma proceselor pierdute cu Sindicatul Drumarilor ”Elie 

Radu”, ca urmare a nerespectării contractelor colective de muncă, susţin sindicaliştii. 

”Compania Naţională de Administrare a Infrastructurii Rutiere a plătit peste 1.280.000 de 

lei (peste 260.000 de euro) cheltuieli de judecată, în ultimii 10 ani, în urma proceselor 

pierdute cu Sindicatul Drumarilor ”Elie Radu” care a reprezentat circa 1.500 de angajaţi, 

nemulţumiţi de nerespectarea contractelor colective de muncă. Conducerea companiei 

de drumuri a avut, în mai multe rânduri, un management defectuos şi nu a respectat 

prevederile contractelor colective de muncă şi, din această cauză, angajaţii au fost 

nevoiţi să îşi caute dreptatea în instanţele de judecată. În ultimii 10 ani peste 2.000 de 

membri de sindicat au solicitat asistenţă juridică, iar în urma acestora au fost deschise 

peste 1.450 de procese în instanţă (în celelalte cazuri, nemulţumirile au fost soluţionate 

pe cale amiabilă)”, anunţă Sindicatul drumarilor. 

Ei afirmă că celor 1,2 milioane de lei cheltuieli de judecată li se adaugă drepturile 

salariale. 

”Mai mult decât atât, au fost situaţii în care, în urma concedierii unui angajat, pe 

perioada procesului, pe acel post, a fost încadrat un alt salariat. După finalizarea acţiunii 

în instanţă, completul de judecată a hotărât reîncadrarea angajatului concediat 

şi plata tuturor drepturilor salariale.  
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Astfel, incluzând banii daţi retroactiv, sunt plătite două persoane şi se cheltuie dublu din 

fondul de salarii. Sunt cazuri în care cu bună ştiinţă, dar rea credinţă, este concediat 

ilegal un salariat incomod. De multe ori incomoditatea este dată de o anumită 

apartenenţa politică. După ce se pierde procesul de către companie, această ”procedură” 

necurată se reia, iar salariatul incomod este din nou concediat. Fondul de salarii este 

sărăcit şi nu mai sunt bani nici măcar pentru majorarea salariilor, în raport cu inflaţia”, 

susţin reprezentanţii sindicatului.  

Ei reclamă că această situaţie este înregistrată şi pentru că niciun director nu răspunde 

personal, din punct de vedere patrimonial, iar banii sunt plătiţi din fondurile de la 

bugetul de stat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

• Premierul Florin Cîţu participă la Consiliul Tripartit, unde este 

aşteptată o decizie privind creşterea salariului minim 

Premierul Florin Cîţu are marţi o întâlnire cu reprezentanţii Consiliului Tripartit, în urma 

căreia speră să se ajungă la varianta finală privind salariul minim, în condiţiile în care 

antreprenorii preferă o creştere a acestuia de la 1 ianuarie, iar şeful Executivului a avnsat 

datele de 1 noiembrie sau 1 decembrie pentru o creştere de 8%, scrie news.ro. „Mâine 

(marţi - n.r.) la Consiliul Tripartit sper să avem varianta finală la salariul minim. Varianta 

preferată de antreprenori e de 1 ianuarie, am avut în acest sens discuţii cu oamenii din 

domeniu”, a afirmat luni Florin Cîţu. 

Florin Cîţu a anunţat, sâmbătă, după Congresul PNL unde a fost ales preşedinte al 

partidului, că de la 1 ianuarie 2022 vor creşte pensiile, salariul minim şi alocaţiile copiilor, 

subliniind că îşi doreşte ca astfel de creşteri să se producă la începutul fiecărui an 

calendaristic. „Nu vom mai folosi aceste creşteri ca instrument politic”, a afirmat 

premierul. 

Cîţu a lansat la jumătatea lunii septembrie ideea devansării datei la care ar urma să 

crească valoarea salarului minim pe economie, el indicând, în acest sens, data de 1 

noiembrie sau 1 decembrie, când salariul minim ar putea creşte cu opt procente. 
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"Este o propunere pe care o am, mă gândesc să facem o creştere de 8% de exemplu, dar 

să fie de la 1 noiembrie sau de la 1 decembrie şi atunci să fim mai aproape de acea 

creştere de 10% pe care o propun cei de la sindicate. Este o discuţie pe care trebuie să o 

am, dar este propunerea cu care vreau să vin în Consiliul Tripartit”, afirma primul 

ministru. 

"Vreau să avem o soluţie până la 1 octombrie, sper să găsim o soluţie până la 1 

octombrie. Este o propunere de creştere a salariului minim venită de la patronate, de 

8%, şi o propunere din partea sindicatelor de creştere de 10%. În acelaşi timp aş vrea să 

ne gândim totuşi la o formulă care să poată să fie aplicată în fiecare an, nu să venim să 

discutăm în fiecare an un procent de creştere”, a afirmat primul ministru. 

Florin Cîţu a avansat ideea ca anul acesta cuantumul salarului minim să crească de la 1 

decembrie, sau chiar mai devreme, nu de la începutul anului viitor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Comisia Europeană a aprobat Planul Național de Redresare și 

Reziliență al României în valoare de 29,2 miliarde euro / Cum se împart 

banii 

Comisia Europeană a aprobat luni Planul Național de Redresare și Reziliență al României, 

în valoare de 29,2 miliarde de euro, din care 14,2 miliarde de euro subvenții și 14,9 

miliarde de euro împrumuturi. Această finanțare va sprijini punerea în aplicare a 

măsurilor cruciale de investiții și reformă prezentate în planul de redresare și reziliență al 

României și va juca un rol crucial în a permite României să iasă mai puternică din 

pandemia COVID-19, arată un comunicat al Executivului european. 

Finanțarea este acordată în cadrul Facilității de Recuperare și Reziliență (RRF). Planul 

românesc face parte dintr-un răspuns coordonat fără precedent al UE la criza COVID-19, 

pentru a aborda provocările europene comune prin adoptarea tranzițiilor verzi și 

digitale, pentru a consolida rezistența economică și socială și coeziunea pieței unice. 
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Comisia a evaluat planul României pe baza criteriilor stabilite în Regulamentul RRF. 

Comisia a analizat, în special, dacă investițiile și reformele cuprinse în planul României 

susțin tranzițiile ecologice și digitale, dacă contribuie la abordarea eficientă a 

provocărilor identificate în semestrul european și dacă consolidează potențialul de 

creștere, crearea de locuri de muncă și reziliența economică și socială. 

Evaluarea Comisiei constată că planul României alocă 41% din total pentru măsurile care 

susțin tranziția verde.  

Planul include măsuri pentru eliminarea treptată a producției de cărbune și lignit până în 

2032. Reformele care promovează transportul durabil includ decarbonizarea 

transportului rutier, impozitare ecologică, stimulente pentru vehiculele cu emisii zero și 

o trecere modală la căile ferate și transportul pe apă. Planul are, de asemenea, un accent 

puternic pe îmbunătățirea eficienței energetice a clădirilor private și publice. 

41% din alocarea totală a planului pentru reforme și investiții susține obiectivele 

climatice, astfel: 

Modernizarea căilor ferate: modernizarea infrastructurii feroviare, inclusiv prin căi ferate 

electrificate sau cu emisii zero și material rulant – 3,9 miliarde de euro 

Mobilitatea urbană: infrastructură pentru un transport urban ecologic și mai sigur – 1,8 

miliarde de euro 

Producția de energie curată: eliminarea treptată a producției de cărbune și lignit, 

dezvoltarea de surse regenerabile, precum și de procese de producție aferente și 

hidrogen – 855 milioane de euro 

Eficiența energetică a clădirilor: renovarea eficientă din punct de vedere energetic și 

renovarea seismică a clădirilor pentru a reduce emisiile de CO2 cu cel puțin 0,15 

milioane de tone în clădirile private și 0,075 milioane de tone în clădirile publice – 2,7 

miliarde de euro 

Biodiversitatea și protecția mediului: împăduriri și reîmpăduriri și pepiniere forestiere, 

precum și alte măsuri de biodiversitate pentru reconstrucția ecologică și protecția 

speciilor – 1,1 miliarde de euro 
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Evaluarea Comisiei arată că România alocă 21% din bani pentru măsuri care sprijină 

tranziția digitală. Aceasta include măsuri de digitalizare a administrației publice și a 

întreprinderilor, îmbunătățirea conectivității, securității cibernetice și abilităților digitale 

și dezvoltarea unui sistem integrat de e-sănătate și telemedicină. Se așteaptă ca măsurile 

de sprijinire a digitalizării educației să contribuie la dezvoltarea competențelor atât 

pentru elevi, cât și pentru profesori și vor fi consolidate prin măsuri de modernizare a 

laboratoarelor școlare și de creare de laboratoare inteligente. România va participa de 

asemenea la un proiect multi-statal de interes european comun (IPCEI) privind 

microelectronica.  

21% din alocarea totală a planului pentru reforme și investiții susține obiectivele 

digitale, astfel: 

Digitalizarea administrației publice: digitalizarea administrației publice în domenii cheie 

precum justiția, ocuparea forței de muncă și protecția socială, mediul, managementul 

serviciului public și dezvoltarea competențelor, achiziții publice, securitate cibernetică, 

impozite și vamă, alături de construcția unei infrastructuri cloud guvernamentale sigure 

și sprijinirea implementării eID – 1,5 miliarde de euro 

Digitalizarea sănătății: dezvoltarea unui sistem integrat de e-sănătate, conectarea a 

peste 25.000 de furnizori de servicii medicale și sisteme de telemedicină – 470 milioane 

de euro 

Digitalizarea educației: îmbunătățirea abilităților pedagogice digitale, a conținutului și 

echipamentelor educaționale și a resurselor, inclusiv în universități – 881 milioane de 

euro 

Consolidarea rezilienței economice și sociale a României 

Comisia consideră că planul României include un set extins de reforme și investiții care 

se consolidează reciproc, care contribuie la abordarea eficientă a tuturor sau a unui 

subset semnificativ din provocările economice și sociale prezentate în recomandările 

specifice adresate României. 

Implementarea reformelor și investițiilor sociale și educaționale este de așteptat să 

abordeze vulnerabilitățile și deficiențele structurale de lungă durată. Planul prevede 

măsuri de consolidare a administrației publice, inclusiv prin consolidarea 

eficacității sistemului judiciar și combaterea corupției.  
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De asemenea, va include măsuri de sprijinire a investițiilor private, în special pentru 

IMM-uri, și îmbunătățirea mediului de afaceri prin reducerea poverii administrative 

pentru firme. Se așteaptă ca reformele planului în domeniile educației și locurilor de 

muncă să sprijine o piață mai puternică a forței de muncă, favorizând creșterea. Se 

așteaptă că reformele emblematice privind eliminarea treptată a cărbunelui și 

decarbonizarea transporturilor, precum și investițiile care promovează tranziția verde și 

digitală vor spori competitivitatea și vor face economia în general mai durabilă. 

Reziliența socială ar trebui să se îmbunătățească ca urmare a reformelor educaționale și 

a investițiilor incluse în plan.  

Având o forță de muncă bine calificată și reducerea abandonului timpuriu al școlii ar 

trebui să facă economia mai rezistentă la șocurile viitoare și populația mai adaptabilă la 

tiparele economice în schimbare. 

Măsuri cheie pentru consolidarea rezilienței economice și sociale a României: 

Consolidarea administrației publice: măsurile de consolidare a eficacității sistemului 

judiciar și combaterea corupției vor contribui la îmbunătățirea calității și eficacității 

administrației publice. 

Coeziune socială și teritorială: modernizarea sistemului de beneficii sociale din România 

prin implementarea reformei venitului minim de incluziune, o reformă a sistemului de 

pensii, măsuri de îmbunătățire a ocupării forței de muncă și digitalizarea sistemelor de 

protecție socială. 

Sustenabilitate fiscală: cadru bugetar consolidat, un control mai bun al cheltuielilor și 

revizuirea impozitării, reforma sistemului de pensii. 

Reziliență consolidată a sistemului de sănătate: investiții în infrastructura modernă a 

spitalelor pentru a asigura siguranța pacienților și pentru a reduce riscul infecțiilor 

asociate asistenței medicale în cadrul spitalelor – 2 miliarde de euro. 

Susținerea investițiilor emblematice și a proiectelor de reformă 

Planul României propune proiecte în fiecare dintre cele șapte zone emblematice ale UE. 

Acestea sunt proiecte de investiții specifice care abordează probleme comune tuturor 

statelor membre în domenii care creează locuri de muncă și creștere și sunt 

necesare pentru tranziția verde și digitală.  
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De exemplu, planul românesc include un proiect de construire a unei infrastructuri de 

cloud computing guvernamentale sigure care să permită interoperabilitatea 

platformelor administrației publice și a serviciilor de date, încurajând adoptarea 

serviciilor publice digitale pentru cetățeni și companii și desfășurarea cărților de 

identitate electronice pentru 8,5 milioane de cetățeni. 

Evaluarea constată, de asemenea, că niciuna dintre măsurile incluse în plan nu dăunează 

semnificativ mediului, în conformitate cu cerințele stabilite în Regulamentul RRF. 

Sistemele de control instituite de România sunt considerate adecvate pentru a proteja 

interesele financiare ale Uniunii. Planul oferă suficiente detalii cu privire la modul în care 

autoritățile naționale vor preveni, detecta și corecta cazurile de conflict de interese, 

corupție și fraude legate de utilizarea fondurilor. 

Președintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, a spus: „Sunt încântată să prezint 

avizul Comisiei Europene pentru planul de recuperare și reziliență al României de 29,1 

miliarde de euro. Prin concentrarea asupra măsurilor de asigurare a tranzițiilor ecologice 

și digitale, de la îmbunătățirea eficienței energetice a clădirilor la îmbunătățirea 

conectivității și a competențelor digitale, măsurile stabilite în plan au potențialul de a fi 

cu adevărat transformatoare. Vom fi alături de dumneavoastră în anii următori pentru a 

ne asigura că investițiile și reformele ambițioase stabilite în plan sunt pe deplin puse în 

aplicare”. 

Valdis Dombrovskis, vicepreședinte executiv al Comisiei, a declarat: „Astăzi am susținut 

planul de redresare a României pentru a ieși mai puternici din criză și a stimula creșterea 

economică. Planul va ajuta România să decarbonizeze, cu măsuri de eliminare treptată a 

producției de cărbune și lignit, care ar trebui să stimuleze competitivitatea și să facă 

economia mai durabilă. De asemenea, va promova transportul durabil și va îmbunătăți 

eficiența energetică a clădirilor publice și private. Salutăm concentrarea pe 

îmbunătățirea conectivității și securității cibernetice, precum și pe digitalizarea 

administrației publice, a asistenței medicale și a educației, îmbunătățind astfel 

dezvoltarea competențelor digitale. Prin realizarea reformelor sociale și educaționale, 

susținute de investiții, România ar trebui să stimuleze creșterea prin abordarea unor 

probleme structurale de lungă durată – cu un mediu de afaceri mai puternic și mai 

puțină birocrație”. 
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Paolo Gentiloni, comisarul pentru economie, a declarat: „Cu unda verde dată astăzi de 

Comisie planului de recuperare și reziliență pentru România, țara face un pas important 

către un viitor mai prosper, competitiv și mai durabil. Acesta este un plan important, atât 

în ceea ce privește suma finanțării pe care România urmează să o primească, cât și 

natura ambițioasă a reformelor și investițiilor sale. Comisia Europeană va sprijini 

autoritățile române în eforturile lor de a-și îndeplini aceste angajamente, care, dacă sunt 

puse în aplicare cu succes, vor aduce beneficii enorme cetățenilor și întreprinderilor din 

România”.  

Pașii următori 

Comisia a adoptat astăzi o propunere de decizie de a acorda României, în cadrul RRF, 

14,2 miliarde de euro subvenții și 14,9 miliarde de euro în împrumuturi. Consiliul va avea 

acum, de regulă, patru săptămâni pentru a adopta propunerea Comisiei. 

Aprobarea de către Consiliu a planului ar permite alocarea unei prefinanțări de 3,6 

miliarde de euro către România. Aceasta reprezintă 13% din suma totală alocată pentru 

România. 

Comisia va autoriza alte plăți în baza îndeplinirii satisfăcătoare a etapelor și obiectivelor 

prezentate în planul de redresare și reziliență, reflectând progresele în implementarea 

investițiilor și a reformelor. 

 (Sursa: economedia.ro) 

 

• Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene: PNRR a primit un 

singur calificativ B pentru capitolul de 'costing' 

Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă al României a primit 10 calificative A din 11, cu 

un singur calificativ B pentru capitolul de "costing", aşa cum au avut şi celelalte 19 

planuri aprobate până în prezent, precizează Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor 

Europene (MIPE). 
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"Comisia Europeană a adoptat astăzi o evaluare pozitivă a Planului de redresare şi 

rezilienţă al României, care va putea primi, astfel, din partea UE granturi în valoare de 

14,2 miliarde euro şi împrumuturi în valoare de 14,9 miliarde euro în cadrul 

Mecanismului de redresare şi rezilienţă (MRR), potrivit comunicatului de presă al 

Comisiei Europene de luni, 27 septembrie. Planul României a primit 10 calificative A din 

11, cu un singur calificativ B pentru capitolul de 'costing', aşa cum au avut şi celelalte 19 

planuri aprobate până în prezent", se arată într-un comunicat al MIPE transmis luni 

AGERPRES. 

Potrivit sursei citate, finanţarea va sprijini implementarea măsurilor esenţiale în materie 

de investiţii şi reforme cuprinse în Planul de redresare şi rezilienţă al României şi va 

contribui în mod crucial la ieşirea României mai puternică din pandemia de COVID-19, 

informează Agerpres.ro.  

MRR este instrumentul principal al iniţiativei NextGenerationEU (Următoarea Generaţie 

UE), care va furniza până la 800 de miliarde euro (în preţuri curente) pentru a sprijini 

investiţiile şi reformele în întreaga UE. Planul României face parte dintr-un răspuns 

coordonat fără precedent al UE la criza provocată de pandemia de COVID-19, menit să 

abordeze provocările europene comune prin adoptarea tranziţiei verzi şi a celei digitale, 

precum şi să consolideze rezilienţa economică şi socială şi coeziunea pieţei unice, 

subliniază MIPE. 

Comisia a evaluat planul României pe baza criteriilor stabilite în Regulamentul privind 

MRR, analizând, în special, dacă investiţiile şi reformele cuprinse în plan sprijină tranziţia 

verde şi cea digitală, contribuie la soluţionarea eficace a provocărilor identificate în 

cadrul semestrului european şi consolidează potenţialul de creştere, crearea de locuri de 

muncă şi rezilienţa economică şi socială a României. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Marţi - prima şedinţă de BEx PNL în noua componenţă; ar urma să se 

discute despre şefia Camerei 

Biroul Executiv Naţional al PNL se reuneşte marţi în prima şedinţă în noua 

componenţă, după congresul partidului. 
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Preşedintele PNL, premierul Florin Cîţu, a declarat că în şedinţa BEx de marţi vor fi 

discutate toate variantele privind şefia Camerei Deputaţilor, după demisia din această 

funcţie a lui Ludovic Orban. 

"Mâine în BEx vom discuta toate variantele şi vom vedea care este cea mai bună variantă 

pentru PNL", a afirmat luni Florin Cîţu. 

Fostul lider al PNL Ludovic Orban a anunţat că îşi trimite demisia de la şefia Camerei, la 

noua conducere a partidului, pentru ca aceasta să o poată înainta atunci când va exista 

posibilitatea refacerii majorităţii, astfel încât să existe garanţia că funcţia va rămâne la 

liberali. 

"Demisia mea nu este la dispoziţia preşedintelui PNL pe o perioada nelimitată. În cazul 

în care în termen de 15 zile ea nu va fi depusă la Camera Deputaţilor, (...) îmi voi depune 

eu personal demisia. Am anunţat această decizie, este irevocabilă", a precizat luni 

Ludovic Orban. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 

• Adrian Oros îşi va depune marţi demisia din funcţia de ministru al 

Agriculturii 

 

Adrian Oros a anunţat marţi dimineaţa că îşi va depune demisia din funcţia de ministru 

al Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, precizând că "pentru premierul Florin Cîţu, agricultura 

şi industria alimentară nu au fost niciodată priorităţi". 

 

"Azi îmi voi depune demisia din funcţia de Ministru al Agriculturii şi Dezvoltării Rurale. 

Pentru Premierul Florin Cîţu, agricultura şi industria alimentară nu au fost niciodată 

priorităţi, ca atare: 1. Bugetul MADR pentru anul 2021 reprezintă 60% din execuţia 

bugetară a anului 2020, cu efecte asupra programelor aflate în derulare. La rectificarea 

bugetară, MADR a primit o sumă infimă, absolut insuficientă. 2. În PNRR nu a fost 

cuprins niciun proiect major pentru agricultură.  
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Asta deşi în primul draft trimis la Comisie, în noiembrie 2020, PNRR conţinea un proiect 

complex pentru gestionarea apei în agricultură (irigaţii, desecare/drenaj şi sistem 

antigrindină), în valoare de 6,5 miliarde euro, proiect asumat în Programul de guvernare, 

alături de Reţeaua de depozitare, procesare şi distribuţie a produselor româneşti, alt 

proiect care nu a mai avut loc în PNRR", a scris marţi, pe Facebook, Adrian Oros. 

 

De asemenea, ministrul Agriculturii a subliniat că nu există suficientă determinare, 

pentru "eradicarea activităţii samsarilor, a vânătorilor de subvenţii şi a pieţei negre", care 

afectează fermierii corecţi. "Astfel, orice subvenţie, orice formă de sprijin devine 

ineficientă", a arătat el. 

 

Nu în ultimul rând, şeful MADR a mulţumit tuturor celor cu care a colaborat, atât la 

elaborarea Programului de tranziţie, la viitorul Program Naţional Strategic, dar şi în 

activitatea curentă.  

 

"Am avut onoarea şi norocul să cunosc oameni deosebiţi, profesionişti, atât în Guvern, în 

MADR sau în mediul asociativ. 

M-am bucurat să pot promova pe pagina mea şi a ministerului, pe toţi cei întâlniţi în 

deplasările prin ţară, fermieri români care performează, care sunt exemple de succes. Am 

vrut să arăt că şi în România #SePoate!", a mai scris ministrul Agriculturii pe pagina de 

socializare. 

 

Adrian Oros a fost singurul ministru din actualul executiv care a participat, în calitate de 

susţinător, la lansarea candidaturii lui Ludovic Orban pentru şefia Partidului Naţional 

Liberal. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• CCR discută sesizarea premierului privind moţiunea de cenzură 

Curtea Constituţională a României discută marţi sesizarea premierului Florin Cîţu privind 

existenţa unui conflict juridic între Parlament şi Guvern pe tema moţiunii de cenzură 

depuse de USR PLUS şi AUR. 

 

 

https://www.facebook.com/nechitaadrianoros/
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Pe 8 septembrie, Florin Cîţu a depus la Curtea Constituţională o sesizare cu privire la 

existenţa unui conflict juridic de natură constituţională dintre Parlament şi Guvern în 

care se invocă o conduită "neconstituţională, deopotrivă neloială şi abuzivă, faţă de 

autoritatea executivă", întrucât moţiunea de cenzură a fost iniţiată, depusă şi comunicată 

cu "încălcarea dispoziţiilor constituţionale ale articolului 113 alineat (2) din Constituţie". 

 

Judecătorii constituţionali au decis însă să dezbată această sesizare după Congresul PNL, 

care a avut loc sâmbătă şi unde Florin Cîţu a fost ales noul preşedinte al partidului. 

 

"În opinia noastră, există un conflict în sensul articolului 146 litera e) din Constituţie, 

întrucât Parlamentul României, prin preşedintele Camerei Deputaţilor, a transmis 

Guvernului României o moţiune de cenzură iniţiată, depusă şi comunicată cu încălcarea 

dispoziţiilor constituţionale ale articolului 113 alineat (2) din Constituţie, ceea ce se 

constituie într-o conduită neconstituţională, deopotrivă neloială şi abuzivă, faţă de 

autoritatea executivă şi care a generat o situaţie conflictuală a cărei origine rezultă chiar 

din textul constituţional.  

Astfel, în prezenta cerere, solicităm instanţei de contencios constituţional să constate 

existenţa unui conflict juridic de natură constituţională între Parlamentul României, pe 

de o parte, şi Guvernul României, pe de altă parte, născut din încălcarea dispoziţiilor 

constituţionale cu privire la modul în care a fost iniţiată şi depusă moţiunea de cenzură, 

respectiv din încălcarea dispoziţiilor constituţionale cu privire la modul în care moţiunea 

de cenzură iniţiată şi depusă contrar Constituţiei a fost comunicată ulterior Guvernului", 

se explică în sesizarea premierului depusă la CCR. 

 

Potrivit documentului, "Parlamentul României, prin preşedintele Camerei Deputaţilor, a 

încălcat dispoziţiile constituţionale cu privire la obligaţia comunicării moţiunii de cenzură 

către Guvern în aceeaşi zi cu depunerea acesteia, în speţă în data de 3 septembrie 2021. 

De asemenea, Parlamentul României, prin preşedintele Camerei Deputaţilor, cu 

încălcarea Constituţiei şi a prevederilor regulamentare, a comunicat o moţiune de 

cenzură iniţiată şi depusă cu nerespectarea condiţiilor constituţionale privind numărul 

minim de semnături valide care să reflecte manifestarea de voinţă a unei pătrimi din 

numărul parlamentarilor la data iniţierii respectivei moţiuni de cenzură". 
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Aceste aspecte sunt de natură să creeze o situaţie juridică conflictuală generată de 

modul neconstituţional în care Parlamentul a înţeles să declanşeze controlul parlamentar 

prin moţiune de cenzură, cu consecinţe "grave" asupra bunei desfăşurări a activităţii 

Guvernului în planul politicii interne şi externe a ţării, respectiv a bunei funcţionări a 

administraţiei publice, susţine Executivul. 

 

"Într-un stat de drept în care principiul separaţiei puterilor în stat este respectat, 

controlul parlamentar prin moţiune de cenzură angajează un raport juridic între 

Parlament (puterea legislativă) şi Guvern (puterea executivă), control care trebuie însă 

subsumat principiului conformităţii derulării procedurilor parlamentare cu Legea 

fundamentală. În ceea ce priveşte situaţia litigioasă supusă judecăţii Curţii 

Constituţionale, aceasta are un caracter juridic, întrucât vizează aspectele procedurale de 

rang constituţional privind iniţierea, depunerea şi comunicarea moţiunii de cenzură.  

Astfel, în opinia noastră, în derularea procedurilor prevăzute de articolul 113 din 

Constituţie, Parlamentul a adoptat o conduită neconstituţională, care nesocoteşte 

condiţiile de validitate necesar a fi întrunite pentru iniţierea, depunerea şi comunicarea 

unei moţiuni de cenzură, ceea ce are ca efect afectarea, vicierea etapelor ulterioare: a 

prezentării, dezbaterii şi, eventual, adoptării respectivei moţiuni de cenzură", se mai 

explică în sesizarea către CCR. 

 

De asemenea, se adaugă în document, situaţia juridică litigioasă are natură 

constituţională având în vedere că moţiunea de cenzură ţine de domeniul dreptului 

constituţional şi reprezintă un instrument constituţional de realizare a controlului 

parlamentar asupra activităţii Guvernului, iar sesizarea vizează "interpretarea articolului 

113 alineat (2) din Constituţie prin raportare la actele şi faptele realizate de Parlamentul 

României, care, dacă se constată a fi contrare normelor constituţionale, au generat şi un 

blocaj constituţional din perspectiva deplinei şi bunei desfăşurări a activităţii 

Guvernului". 
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"Totodată, prin raportare la rolul Curţii Constituţionale de garant al supremaţiei 

Constituţiei şi în considerarea atribuţiei sale constituţionale de a soluţiona conflicte 

juridice de natură constituţională între autorităţile statului, exclusiv cu privire la 

procedura controlului parlamentar prin moţiune de cenzură, învederăm instanţei de 

contencios constituţional că singura soluţie constituţională pentru înlăturarea 

consecinţelor juridice ale unei moţiuni de cenzură iniţiate, depuse şi comunicate cu 

încălcarea Constituţiei este admiterea prezentei cereri", a transmis Guvernul.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Deficit bugetar de 3,35% la 8 luni. Efectul de bază și recuperarea 

taxelor amânate din 2020 îl face mai mic 

Deficitul bugetar la 8 luni este de 3,35% din PIB, fiind mai mic cu 1,89 puncte 

procentuale comparativ cu perioada similară din 2020. Evident, este vorba despre efectul 

de bază, adică măsurile luate anul trecut, precum amânarea taxelor, iar anul acesta prin 

eșalonarea simplificată au început să se plătească.  

Față de situația din iulie, a crescut cu 5,38 miliarde lei, respectiv a urcat de la 2,89% din 

PIB, la 3,35% din PIB. 

„Veniturile bugetului general consolidat au însumat 240,81 mld lei în primele opt luni ale 

anului 2021, cu 19,6% peste nivelul încasat în aceeași perioadă a anului trecut. Acest 

avans a fost influențat atât de încasările reduse din perioada comparabilă a anului trecut 

- ca efect al unor măsuri de sprijinire a contribuabililor (amânarea termenelor de plată, 

bonificații și scutiri), cât și de redresarea indicatorilor economici, respectiv recuperarea 

parțială a unor categorii de venituri (TVA, contribuții de asigurări, impozit pe venit și 

profit). Totodată, cele mai însemnate creșteri nominale se remarcă în cazul TVA, 

contribuții de asigurări și fonduri europene”, spune Ministerul Finanțelor. 

Cheltuielile bugetului general consolidat în sumă de 280,16 mld lei au crescut în termeni 

nominali cu 9,4% comparativ cu aceeași perioadă a anului precedent. 

Pe primele opt luni ale anului 2021 cheltuielile de investiții au fost cu 6,08 mld lei mai 

mari față de aceeași perioadă a anului precedent, iar plățile cu caracter 

excepțional generate de epidemia COVID-19 au fost de 9,77 mld lei. 
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Vezi executia bugetara la 8 luni 2021 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

• Motivele scumpirilor din energie vor fi analizate la nivel european, a 

anunțat, la București, Ursula von der Leyen. Ministrul Virgil Popescu, 

explicații în Parlament 

Zi de foc pentru ministrul Energiei, în Parlament. Virgil Popescu a dat explicaţii la Ora 

Guvernului, în plenul Camerei Deputaților, privind creşterea prețurilor la gaze și energie 

electrică. În ciuda discuţiilor tensionate, parlamentarii au venit şi cu soluţii pentru 

rezolvarea crizei. 

Scandalul și schimburile tăioase de replici nu au lipsit din plenul Camerei Deputaților, 

unde ministrul Energiei, Virgil Popescu, a dat piept cu nemulțumirea opoziției privind 

creșterea îngrijorătoare a facturilor la energie și gaz.  

O soluție a venit însă de la parlamentarii din Grupul minorităților, cei care l-au invitat pe 

Virgil Popescu în Parlament. 

Varujan Pambuccian, deputat Grupul minorităților naționale: "Soluția este să plafonăm 

prin impozitare, și nu pe 3 luni, pe 6 luni,  ci pe 6 ani, timp în care să rezolvăm problema 

trecerii zonei de producție a energiei electrice pe resursă nucleară, geotermală și ce mai 

putem dezvolta". 

Deși ia în considerare propunerea, Guvernul se concentrează deocamdată pe legea 

consumatorului vulnerabil. 

Experții din piața energiei consideră că situația în care a ajuns acum România are mai 

multe cauze – unele la nivel regional, altele specifice României. 

Pentru subvenţiile la electricitate, fondurile vor veni din taxa pe venitul suplimentar al 

companiei Hidroelectrica, a explicat Virgil Popescu. 

Motivele scumpirilor sunt analizate și la nivel european, pentru că nu doar România se 

confruntă cu astfel de probleme, a anunțat Ursula von der Leyen. 
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"Nu e un fenomen care afectează doar Europa, ci întreaga planetă, pentru că prețurile la 

gaze naturale cresc peste tot. Săptămâna viitoare, la reuniunea informală a Consiliului 

Uniunii Europene din Slovenia, vom discuta acest subiect, iar Comisia va veni cu 

propuneri ce se pot realiza pe plan european", a declarat von der Leyen. 

În privinţa gazelor, subvenţia reprezintă 25% din factură, iar sursa de finanţare e bugetul 

de stat. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• Ministrul Energiei: Vom deschide mina de uraniu de la Tulgheş-

Grinţieş pentru a avea în continuare combustibil nuclear propriu 

Ministrul Energiei, Virgil Popescu, a anunțat luni că mina de uraniu de la Tulgheş-

Grinţieş va fi deschisă. România va avea astfel în continuare combustibil nuclear propriu, 

relatează News.ro.  

„Este extrem de important ca atunci când vorbim despre Sistemul Energetic Naţional să 

nu lăsăm loc populismului. Din păcate, azi unii colegi deputaţi au fluturat, în Parlament, 

tema populismului. Adevărul este următorul şi este contrar celor afirmate de cei care 

încearcă să-şi facă doar imagine. Mina de la Crucea: Această mină nu mai are uraniu, de 

aceea se închide. Are uraniu mina de la Tulgheş- Grinţieş, mină care a trecut din 

administrarea Companiei Naţionale a Uraniului în administrarea Nuclearelectrica pentru 

a asigura circuitul nuclear integrat. 

Aşadar, vom deschide mina de uraniu de la Tulgheş-Grinţieş pentru a avea în continuare 

combustibil nuclear propriu! Mai mult, uzina de la Feldioara este deja într-un contract de 

achiziţie cu Nuclearelectrica. Astfel, Nuclearelectrica, prin miljocirea CNU, va avea la 

dispoziţie circuitul nuclear integrat: aşa vom face şi octoxidul şi dioxidul de uraniu şi 

vom avea combustibil nuclear”, a anunţat oficialul, la Ora Guvernului, în Parlament. 

Nuclearelectrica, compania care operează Centrala Nucleară din Cernavodă, a anunţat 

vineri că şi-a înfiinţat o filială pentru prelucrarea combustibililor nucleari, Fabrica de 

Prelucrare a Concentratelor de Uraniu-Feldioara, în urma încheierii contractului de 

vânzare-cumpărare a unor active de la Sucursala Feldioara a Companiei Naţionale a 

Uraniului (CNU). 
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„Societatea Naţională Nuclearelectrica informează acţionarii şi investitorii că în data 

de 24.09.2021 a fost înfiinţată filiala SNN, Fabrica de Prelucrare a Concentratelor 

de Uraniu-Feldioara SRL, număr de ordine în Registrul Comerţului J8/2729/2021, CUI 

44958790. Ca urmare a încheierii între SN Nuclearelectrica SA (SNN) şi Compania 

Naţională a Uraniului (CNU) a contractului de vânzare-cumpărare a unor active din 

cadrul liniei de procesare a concentratului de uraniu de la Sucursala Feldioara a CNU, în 

data de 18.03.2021, prin Hotărârea AGA nr. 4/05.04.2021, a fost aprobată înfiinţarea unei 

filiale integral deţinute de SNN, în calitate de asociat unic, filială care va avea ca principal 

obiect de activitate Prelucrarea Combustibililor Nucleari”, anunţă compania. 

Nuclearelectrica a anunţat în martie că a semnat contractul pentru a cumpăra active ale 

uzinei de procesare a uraniului de la Feldioara, aparţinând Companiei Naţionale a 

Uraniului. Compania vrea să integreze ciclul de fabricaţie a combustibilului nuclear tip 

CANDU şi va achiziţiona terenuri, clădiri, construcţii speciale, instalaţii, utilaje şi 

echipamente, mai puţin activitatea de minerit. 

De asemenea, în baza Hotărârii AGEA nr. 10/11 august 

2021 a fost aprobat Actul Constitutiv al Filialei SNN Feldioara.  

„SNN urmăreşte prin investiţiile sale să îşi asigure infrastructura necesară pentru procesa

rea în condiţii optime a materiei prime, să menţină şi să consolideze ciclul integrat 

de combustibil care să sprijine proiectele de investiţii ale companiei pe termen lung, 

acestea fiind aspecte care conferă companiei un avantaj competitiv şi o abordare 

integrată a producţiei de energie nucleară”, precizează compania. 

Cele două unităţi de la Cernavodă asigură aproape 20% din producţia totală de 

electricitate a ţării. 

Nuclearelectrica a realizat în prima parte a anului un profit net de 385,4 milioane de lei, 

în creştere cu 12,3% faţă de perioada similară a anului anterior. Veniturile din exploatare 

au urcat cu aproape 17%, la 1,38 miliarde lei. 

Producţia de energie realizată a fost de 4.890 GWh, în scădere cu 11,1% faţă de aceeaşi 

perioadă a anului trecut (5.499 GWh). 

(Sursa: news.ro) 
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• Pensionarea la 70 de ani a trecut de Senat 

Plenul Senatului a adoptat, luni, proiectul iniţiat de Guvern care permite persoanelor 

care ating vârsta de pensionare să rămână să muncească până la 70 de ani, cu 

mențiunea că nu pot cumula pensia cu salariul în acest caz. Munca până la 70 este 

opțională, nu obligatorie, și proiectul este destinat celor care iau salariu mai bun decât 

pensia și vor să își continue activitatea. Proiectul a trecut cu 71 de voturi "pentru" şi 58 

"împotrivă". Legea merge la Camera Deputaților, în calitate de for decizional. 

O noutate votată de senatori este că pentru a continua munca până la 70 de ani va fi 

nevoie și de acceptul angajatorului, nu doar de voința muncitorului așa cum era în legea 

guvernamentală. 

Proiectul adoptat de Senat are ca obiect de reglementare posibilitatea pentru 

persoanele care îndeplinesc condiţiile de pensionare şi îşi desfăşoară activitatea în baza 

unui contract individual de muncă, raport de serviciu sau în baza actului de numire în 

cadrul autorităţilor şi instituţiilor publice centrale şi locale, precum şi în cadrul regiilor 

autonome, societăţilor naţionale, companiilor naţionale şi societăţilor comerciale la care 

capitalul social este deţinut integral sau majoritar de stat ori de o unitate administrativ-

teritorială de a opta între continuarea activităţii până la împlinirea vârstei de 70 de ani şi 

încetarea raportului de muncă sau a raportului de serviciu. 

Potrivit unui amendament admis, "persoanele care îsi desfăşoară activitatea în baza unui 

contract individual de muncă, a unui raport de serviciu sau a unui act de numire în 

funcţie, după caz, şi care îndeplinesc condiţiile de pensionare pot continua activitatea, cu 

acordul anual al unităţii angajatoare, pană la împlinirea vârstei de 70 de ani. În situaţia în 

care unitatea angajatoare nu emite acordul, contractul individual de muncă, raportul de 

serviciu sau, după caz, actul de numire în funcţie încetează de drept la data împlinirii 

vârstei legale de pensionare, respectiv la data expirării acordului anual al unităţii 

angajatoare. Cererea privind continuarea activităţii în condiţiile menţionate se depune la 

unitatea angajatoare, cu cel puţin 30 de zile calendaristice înainte de implinirea vârstei 

legale de pensionare. respectiv cu cel puţin 30 de zile calendaristice înainte de expirarea 

acordului anual al unităţii angajatoare". 
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O altă propunere, însuşită de parlamentari odată cu raportul favorabil întocmit de 

Comisia pentru muncă, subliniază că persoanele care continuă activitatea în condiţiile 

menţionate pot solicita înscrierea la pensie şi anterior împlinirii vârstei de 70 de ani. 

Cererea de încetare a activităţii în vederea pensionării se depune la unitatea angajatoare 

cu 60 de zile calendaristice înainte de data de la care persoana solicită pensionarea. 

Liderul grupului PSD, senatorul Lucian Romaşcanu, a declarat în plen că votul social-

democraţilor va fi împotriva acestui proiect, care nu ar trebui să existe în această formă 

pentru că nu rezolvă problemele de fond din sistem. 

"Este o lege, aş zice, din puţul gândirii, dar gândirea nu există la personajul cu pricina, 

care fie taie dreptul la pensie, fie taie dreptul la muncă, fie discriminează între angajaţii 

la privat şi angajaţii la stat. În orice formă o luăm, această lege nu trebuie să existe în 

această formă pentru că nu rezolvă problemele principale, care sunt în mintea domnului 

Rareş Bogdan rezolvate la 30 de zile după ce aţi luat puterea, şi anume pensiile speciale. 

Nu rezolvă problema celor care ies la 43 de ani la pensie şi de la 43 de ani şi o lună 

muncesc în Ministerul de Interne, nu rezolvă niciun fel de problemă, ba din contră, lasă 

satele româneşti fără profesori, care vor fi plătiţi la oră şi care sigur nu vor vrea să 

muncească în acest sistem, lasă satele şi comunele în condiţiile pe care le ştim în 

domeniul sanitar, fără medici. Nu văd de ce vă ţineţi să duceţi la capăt o lege proastă, 

pentru că am putea face o lege bună împreună. Deci grupul PSD va vota împotriva 

acestei iniţiative legislative", a afirmat Romaşcanu.  

Raportul întocmit de comisia de specialitate a fost adoptat cu un set de excepţii propuse 

de Ministerul Muncii - parlamentarii sau cei aleşi în funcţii publice locale, persoanele 

care beneficiază de drepturi de autor, personalul didactic care nu mai are normă 

întreagă şi care este plătită în regim de plată cu ora, pensionarii încadraţi în cadrul trei 

de invaliditate, membrii Academiei Române, asistenţi personali şi persoane cu handicap 

- potrivit cărora cei care se află în aceste categorii pot să încaseze lunar pensia, dar şi să 

beneficieze în continuare, până la 70 de ani, de salariul care derivă din continuarea 

relaţiei de muncă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• ORDIN pentru DNA de la Comisia Europeană, riscăm să ratăm banii: 

Rată de ocupare a procurorilor din DNA de minimum 85% în 2023 

România trebuie să aibă o rată de ocupare a procurorilor din Direcţia Naţională 

Anticorupţie de minimum 85% la mijlocul anului 2023, potrivit obiectivului intermediar 

din Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă (PNRR) pe care îl are de îndeplinit, a 

declarat, luni, un înalt oficial al Uniunii Europene, la Bruxelles. 

"Legat de Direcţia Naţională Anticorupţie, în ceea ce priveşte recrutarea şi rata de 

ocupare, în acest domeniu există recomandări în cadrul MCV (Mecanismul de Cooperare 

şi Verificare, n.r.), pe care le-am inclus însă şi în Planul Naţional de Redresare şi 

Rezilienţă, ceea ce înseamnă într-adevăr că obiectivul intermediar (din PNRR, n.r.) se 

referă la rata de ocupare de cel puţin 85% care trebuie atinsă până la începutul lui 2023, 

astfel încât România, la acest obiectiv intermediar, să poată dovedi Comisiei că l-a 

îndeplinit - 85% trimestrul II 2023. Acesta este obiectivul intermediar consemnat în 

Planul de Redresare legat de rata de ocupare la Direcţia Naţională Anticorupţie pentru 

funcţii de procurori", a afirmat reprezentantul Comisiei Europene. 

Comisia Europeană a adoptat, luni, o evaluare pozitivă a Planului de redresare şi 

rezilienţă al României, care va putea primi, astfel, din partea UE, granturi în valoare de 

14,2 miliarde euro şi împrumuturi în valoare de 14,9 miliarde euro în cadrul 

Mecanismului de redresare şi rezilienţă (MRR).  

Potrivit unui comunicat de presă al Executivului comunitar, aprobarea planului de către 

Consiliu ar permite plata a 3,6 miliarde euro sub formă de prefinanţare, şi anume 13% 

din suma totală alocată României. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Ministrul Educaţiei: Pentru cele 8.652 de funcţii vacante de directori 

au fost depuse 9.221 de dosare 

Un număr de 9.221 de dosare au fost depuse pentru cele 8.652 de funcţii de directori şi 

directori adjuncţi de unităţi de învăţământ vacante, publicate la nivel naţional, a anunţat 

luni ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu. 
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Potrivit acestuia, dosarele urmează a fi verificate administrativ în perioada 27 - 29 

septembrie de către comisiile judeţene/ a municipiului Bucureşti. 

 

"În data de 26 septembrie, la ora 23,59, s-a încheiat etapa de înscriere în aplicaţia 

informatică a candidaţilor la concursul pentru ocuparea funcţiilor vacante de director şi 

director adjunct din unităţile de învăţământ preuniversitar de stat. Pentru cele 8.652 de 

funcţii vacante publicate la nivel naţional (6.231 funcţii de director şi 2.421 funcţii de 

director adjunct), au fost depuse un număr de 9.221 dosare. Acestea vor fi verificate 

administrativ în perioada 27 - 29 septembrie de către comisiile judeţene/ a municipiului 

Bucureşti", a precizat ministrul. 

 

El a menţionat că pe 30 septembrie vor fi afişate listele candidaţilor ale căror dosare sunt 

conforme, la sediile inspectoratelor şcolare şi pe site-urile acestora.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Reminder: Firmele pot depune până vineri declarația privind 

beneficiarul real. Companiile riscă o amendă de până la 10.000 de lei 

dacă nu respectă termenul 

Companiile din România trebuie să depună declarația de beneficiar real până la data de 

1 octombrie, în caz contrar riscând o amendă de până la 10.000 de lei.  

Vestea bună este că în acest an procesul a fost ușor simplificat, fiind eliminată „cererea” 

pentru depunerea declarației. 

Declarația privind beneficiarul real a redevenit obligatorie în acest an, fostul ministru al 

Economiei Claudiu Năsui spunând că obligația a fost strecurată pe furiș. Inițial, termenul 

de depunere era mult mai scurt, însă el a fost prelungit până la 1 octombrie. 

Declarația de beneficiar real este o declarație cu toate datele de identificare ale 

persoanei care deține o firmă sau exercită controlul asupra ei. 

 

https://economedia.ro/declaratia-privind-beneficiarul-real-pentru-firme-a-redevenit-obligatorie-claudiu-nasui-ducem-problema-in-coalitie-obligatia-a-fost-strecurata-pe-furis.html#.YVG82JpBxPY
https://economedia.ro/claudiu-nasui-termenul-de-depunere-a-declaratiei-privind-beneficiarul-real-a-fost-prelungit-pana-la-1-octombrie.html#.YVG8zJpBxPY
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Inițial, firmele trebuiau să depună o cerere pentru depunerea declarației de beneficiar 

real (2 pagini), declarația de beneficiar real propriu-zisă (6 pagini), actul de identitate al 

solicitantului, și dacă este cazul împuternicirea specială în formă autentică, avocațială 

sau delegație pentru persoanele desemnate să îndeplinească formalitățile legale. 

Ulterior, procesul a fost simplificat, fiind eliminată cererea pentru depunerea declarației, 

iar acum declarația de beneficiar real are doar o pagină și jumătate. 

De asemenea, au fost introduse mai multe forme și modalități de depunere a declarației, 

astfel: 

• pot avea formă de înscris sub semnătură privată ori formă electronică, 

• pot fi transmise la oficiul registrului comerțului prin mijloace electronice, cu 

semnătură electronică, sau prin servicii de poștă și curier, 

• pot fi date și în fața reprezentantului oficiului registrului comerțului sau se pot 

depune, personal sau prin reprezentant, având dată certă, dată de notarul public 

ori atestată de avocat. 

Așadar, declarația de beneficiar real poate fi depusă fie în persoană, fie trimisă prin 

poștă sau e-mail cu semnătură electronică până pe 1 octombrie. 

Modelele noi de declarații privind beneficiarii reali: 

• Declarație privind beneficiarii reali – nr. 6 (format editabil) 

Acest formular – tip va fi utilizat numai în situația în care declarația este dată în fața 

reprezentantului oficiului registrului comerțului de pe lângă tribunal. 

• Declarație privind beneficiarii reali – nr. 6A (format editabil) 

Acest formular – tip este orientativ și poate fi utilizat în cazul declarațiilor pe propria 

răspundere sub semnătură privată. 

Fostul ministru Claudiu Năsui a promis de asemenea că USR PLUS va elimina declarația 

privind beneficiarul real, după 1 octombrie, printr-un proiect depus în Parlament. El a 

precizat că vrea ca firmele să transmită informațiile doar la înființare și să le actualizeze 

dacă survin modificări. 

 

https://www.g4media.ro/claudiu-nasui-noua-declaratie-de-beneficiar-real-are-doar-o-pagina-si-jumatate-si-nu-trebuie-insotita-de-alte-cereri-cum-ar-fi-cererea-de-depunere-a-declaratiei-de-beneficiar-real.html
https://www.onrc.ro/templates/site/formulare/declaratie%20beneficiar%20real.pdf
https://www.onrc.ro/templates/site/formulare/declaratii/D2-declaratie%20beneficiar%20real.pdf
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Amendă sau chiar dizolvarea societății 

Firmele care nu depun declarația privind beneficiarul real până la data de 1 octombrie 

riscă o amendă de până la 10.000 de lei „Nerespectarea de către reprezentantul legal al 

persoanelor juridice a obligației de depunere a declarației privind datele de identificare 

ale beneficiarilor reali constituie contravenție se sancționează cu amendă; dacă în 

termen de 30 de zile de la data aplicării sancțiunii contravenționale reprezentantul 

persoanei juridice nu depune declarația privind datele de identificare ale beneficiarilor 

reali, tribunalul va putea pronunța dizolvarea societății.!!! (art. 57 din Legea nr. 

129/2019)”, arată Registrul Comerțului. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

• Ghid pentru asigurații City Insurance. Tot ce trebuie să știe șoferii 

despre plata daunelor, recuperarea asigurării și alte situații 

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a elaborat un ghid amplu şi un infografic 

care pot fi utile asiguraţilor/beneficiarilor City Insurance, în contextul în care instituția a 

retras autorizația de funcționare a companiei, lider pe piața RCA din România, și 

urmează să îi ceară falimentul. 

Ghidul are 24 de pagini şi cuprinde sfaturi şi informaţii utile pentru asiguraţii City 

Insurance. Documentul explică termeni cheie şi descrie proceduri care urmează să fie 

parcurse de clienţii companiei sau de cei afectați de clienți ai companiei. 

Citește aici ghidul complet pentru șoferii afectați de falimentul City Insurance.  

Astfel, în ghid se precizează cine este un creditor de asigurare în raport cu City 

Insurance, când să se adreseze Fondului de Garantare a Asiguraţilor (FGA), cui se 

adresează în caz de daună sau ce are de făcut pentru a recupera creanţa de asigurare. 

De asemenea, ghidul oferă şi câteva exemple de situaţii în care se poate afla asiguratul 

la City Insurance sau un şofer care a fost accidentat de un asigurat la această companie. 
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Autoritatea de Supraveghere Financiară a decis în data de 17 septembrie retragerea 

autorizației de funcționare a Societății de Asigurare-Reasigurare City Insurance S.A. (City 

Insurance S.A.) și promovarea cererii de deschidere a procedurii de faliment. 

City Insurance S.A. este principalul asigurător românesc, cu o cotă de piaţă de 17%. A 

fost înfiinţată în anul 1998 de către un grup de investitori şi are sediul central în 

Bucureşti. Societatea are 400 de angajaţi şi 42 de birouri şi filiale, oferind o gamă largă 

de asigurări generale. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

• Dezbaterea "Economie post-pandemie", organizată marţi de MAE şi 

Institutul European din România 

Ministerul Afacerilor Externe (MAE) şi Institutul European din România (IER) organizează, 

marţi, dezbaterea "Economie post-pandemie", înscrisă în seria evenimentelor dedicate 

Conferinţei privind Viitorul Europei. 

 

Potrivit organizatorilor, scopul dezbaterii este acela de a analiza efectele pandemiei 

asupra politicilor economice, precum şi implicaţiile crizei sanitare asupra gândirii şi 

raţionamentelor economice contemporane. 

 

Pe lista celor care au confirmat prezenţa la discuţii se află Daniel Dăianu - academician şi 

preşedintele Consiliului Fiscal, Ciprian Stănescu - preşedinte Social Innovation Solutions, 

şi Florian Neagu - director adjunct în cadrul Direcţiei de Stabilitate Financiară din Banca 

Naţională a României (BNR).  

(Sursa: Agerpres)  
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• Șefii Poliției și DSP, chemați în Parlament să dea explicații cu privire 

la legalitatea congresului PNL 

Membrii PSD din comisiile de Apărare și Sănătate din Camera Deputaților au transmis 

luni o convocare oficială către șefii Direcției Generale a Poliției Municipiului București și 

ai Direcției de Sănătate Publică, pentru a da explicații cu privire la congresul PNL, potrivit 

Mediafax. 

Comisarul-șef Bogdan Berechet și dr. Oana Niculescu au fost chemați pentru a da 

explicații privind legalitatea avizării acestui eveniment politic, despre modul în care au 

fost raportate testele COVID-19 pozitive din Capitală în perioada premergătoare 

congresului și despre „dubla măsură” în sancționarea încălcărilor restricțiilor de la 

această întrunire politică, în raport cu pedepsele aplicate cetățenilor obișnuiți, se arată 

într-un comunicat transmis de PSD. 

„PSD a luat act de refuzul celor doi de a se prezenta în fața comisiilor parlamentare, ceea 

ce confirmă complicitatea inadmisibilă a acestor instituții la ilegalitățile comise în cadrul 

evenimentului politic organizat de PNL. Această atitudine obstrucționistă în aflarea 

adevărului reprezintă în mod clar un abuz de putere care încalcă în mod grav principiul 

colaborării loiale între instituțiile statului consacrat în Constituția României și în deciziile 

Curții Constituționale din România. Deputații PSD vor reveni cu o nouă convocare 

adresată celor doi șefi de instituții, iar în cazul unui alt refuz vor folosi toate căile legale 

pentru a-i trage la răspundere pentru acest comportament inacceptabil într-un stat 

drept”, transmit social-democrații. 

Potrivit acestora, românii au dreptul să știe dacă și în ce condiții a fost avizat congresul 

PNL și cine a luat această decizie: „Scoaterea la lumină a adevărului e cu atât mai 

importantă cu cât raportările oficiale arată o dublare atipică a numărului de cazuri zilnice 

noi de COVID-19 în București, de la maximul de 1.048 de cazuri săptămâna trecută la 

2.559 de cazuri luni, a doua zi după congresul PNL”. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Începe imunizarea populaţiei cu a treia doză de vaccin anti-COVID 

În România începe marţi imunizarea populaţiei cu cea de a treia doză de vaccin anti-

COVID. 

 

Momentul va fi marcat la Institutul Naţional de Boli Infecţioase "prof. dr. Matei Balş", 

unde cadrele medicale aflate în prima linie în lupta împotriva COVID-19 vor primi cea de 

a treia doză de vaccin. 

 

Prima persoană vaccinată va fi managerul unităţii spitaliceşti, dr. Cătălin Apostolescu, 

medic primar Boli Infecţioase. 

 

De asemenea, va fi prezent preşedintele Comitetului naţional de coordonare a 

activităţilor privind vaccinarea anti-COVID, col. dr. Valeriu Gheorghiţă. 

 

Cseke Attila, ministrul interimar al Sănătăţii, se va afla la Centrul de vaccinare din cadrul 

Spitalului Universitar de Urgenţă Militar Central "Dr. Carol Davila", unde va primi a treia 

doză de vaccin anti-COVID. 

 

Persoanele vaccinate care au cel puţin şase luni de la administrarea dozei a doua de 

vaccin anti-COVID se pot imuniza cu cea de a treia doză începând de marţi. 

 

Vaccinarea cu cea de a treia doză se va efectua doar cu vaccinuri pe bază de ARN 

Mesager. Astfel, persoanele vaccinate cu AstraZeneca vor primi doza a treia cu unul 

dintre vaccinurile produse de companiile Pfizer&BioNTech sau Moderna. 

 

Având în vedere faptul că, în România, vaccinarea cu Johnson&Johnson a început pe 4 

mai, pentru persoanele imunizate cu acest vaccin nu este necesară, în prezent, 

administrarea dozei de rapel. 

(Sursa: Agerpres) 
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• România e codașa UE la vaccinare, președintele Iohannis anunță că se 

va întâlni cu premierul Cîțu pentru ”reevaluarea campaniei de 

vaccinare” 

Preşedintele Klaus Iohannis a anunţat luni, într-o conferință de presă cu președinta 

Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, că săptămâna aceasta va avea o întâlnire cu 

premierul Florin Cîţu pentru reevaluarea campaniei de vaccinare anti-COVID-19. 

Anunțul vine în plin val patru al pandemiei de coronavirus și în momentul în care 

România e codașa UE, alături de Bulgaria, la procentul populației vaccinate. 

Campania de vaccinare e coordonată direct de premierul Florin Cîțu și de Ministerul 

Apărării, prin colonelul Valeriu Gheorghiță. Șefa campaniei de informare pentru 

vaccinare este Alina Bârgăoanu, decan al Facultăţii de Comunicare şi Relaţii Publice din 

cadrul SNSPA și editorialist la publicația Gândul, controlată de familia lui Radu Budeanu. 

„Împreună cu premierul am discutat să ne întâlnim încă din această săptămână să 

reevaluăm campania de vaccinare şi să vedem cum putem să-o repunem pe roate. Este 

un paradox. Noi suntem în plină pandemie, avem arma cu care putem să terminăm 

pandemia şi nu o folosim, este foarte păcat, probabil unii mai sunt reticenţi, alţii necesită 

încă mai multe zile de gândire, alţii vor date suplimentare şi vom vedea cum putem să-i 

convingem pe cât mai mulţi”, a spus Iohannis, potrivit Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Paşaport pentru intrarea în Marea Britanie de la 1 octombrie/ Cartea 

de identitate nu mai este suficientă 

De la 1 octombrie 2021, cetăţenii Uniunii Europene (UE) vor avea nevoie de un paşaport 

pentru a intra în Regatul Unit. Cartea de identitate nu va mai fi suficientă, Londra 

estimând că acest document nu este suficient de sigur. 

 Reglementarea care cere un paşaport este valabilă pentru cetăţenii ţărilor UE, dar şi 

pentru elveţieni, norvegieni, islandezi şi locuitori ai Liechtensteinului. 
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Această măsură face parte din noile proceduri de gestionare a frontierelor puse la punct 

de britanici după Brexit. 

(Sursa: G4media.ro)  


